
Z á p i s 
ze schůze Komise pro informační technologie 

konané dne 8. září 2016 
  

  
Přítomni: J. Anděl, L. Beneš, V. Brunnhofer, I. Černý, P. Divina, M. Duda, M. Fridrich, 

M. Haindl, J. Charfreitag, J. Chudoba, M. Indra, M. Jarník, J. Jursa,  A. Kugler, J. 
Maňour, L. Novotný, V. Pauločík, J. Pinta, H. Pospíšil, P. Ryšavý,  M. Salaj, M. 
Sedláček, P. Sunega,  M. Švamberková, J. Vackář, P. Vaníček, J. Vojířová 

 
Omluveni: V. Babický, O. Číp, Č. Číšecký, O. Jakl, F. Máca, J. Vojířová,  J. Charfreitag 
 
Přizváni: P. Douša, J. Holec, P. Lechman, P. Vondrášek 
 
 
Program: 1. Prezentace: 

Palo Alto Networks: Next Generation Security Platform and Modern Malware 

2. Informace o aktuálním stavu rozpočtu KIT 2016 

3. Posouzení žádostí o dotace v aktuálním roce 

4. Informace o Rámcové smlouvě na poskytování licencí a podpory softwarovým 

produktům IBM pro orgány veřejné správy 

5. Různé 

 

Schůzi zahájil předseda Komise M. Haindl.  
 
Ad 1) 
Společnost Palo Alto Networks (https://www.paloaltonetworks.com/) patří v současné době 

k lídrům v oblasti bezpečnosti počítačových sítí. Zástupce společnosti Peter Lechman 

představil v krátké prezentaci její komplexní řešení Next Generation Security Platform.  

Tato bezpečnostní platforma je založena na novém typu firewallu (Next Generation Firewall) 

a zahrnuje řešení pro pokročilou ochranu sítí proti moderním útokům, anti-malware a anti-

exploit ochranu koncových stanic a cloudový sandboxing (WildFire) pro kontrolu neznámých 

typů útoků. 

V diskusi P. Lechman ještě upřesnil možnosti NGF při ochraně a inspekci některých síťových 
aplikací. 
Veškeré dokumenty jsou dostupné na adrese: https://kit.avcr.cz/ 
 
 
Ad 2) 
M. Indra informoval o aktuálním stavu rozpočtu Komise pro informační technologie AV ČR. 
Ke dni 6. 9. 2016 bylo podáno celkem 16 žádostí o investiční dotace a rozděleno přibližně 
90% všech investiční prostředků Komise. Zbývá rozdělit ještě 460 tis. Kč. Provozní 
prostředky byly vyčerpány ze 77%, bylo podáno 12 žádostí, zbývá rozdělit 409 tis. Kč. 
Zbývající prostředky nelze převést do dalšího roku. Je možné je buď dočerpat, nebo vrátit 
do rozpočtu AV ČR. 
 
 
M. Indra dále popsal metodiku rozdělování provozních prostředků KIT určených na pořízení 

https://www.paloaltonetworks.com/
https://kit.avcr.cz/


licencí (např. IronPort, ASA, …): 

 Dotace na X - leté licence se poskytují jako půjčka splatná v X ročních splátkách 
formou zvýšených příspěvků žadatelů na provoz sítí. 

 Aby se zabránilo přečerpání provozních prostředků je o tyto dotace rozpočet KIT 
navýšen. 

 Žádat o dotaci na licence je možné vždy jen v průběhu 1. pololetí 
 
Aktuální stav rozpočtu KIT  i další informace související s činností Komise jsou k dispozici 
na adrese:  https://kit.avcr.cz/ 
 
 
Ad3) 
Nebyly předloženy žádné nové žádosti o dotace. 
 
 
Ad4) 
M.Haindl informoval o Rámcové smlouvě na poskytování licencí a podpory k softwarovým 
produktům IBM pro orgány veřejné správy. Ta by již měla být v platnosti, nahrazuje povinnost 
organizacím veřejné správy (i AV ČR)  vypisovat  VZ. Vše  organizuje MV, lze očekávat slevy. 
Je třeba ještě upřesnit, zda se Rámcová smlouva týká současně software i hardware. 
V rámci diskuse k tomuto bodu J. Pinta slíbil získat podrobnější informace o podobné 
Rámcové smlouvě orientované na produkty Cisco. 
 
 
Ad 5) 

 M. Haindl informoval o připravovaném novém datovém úložišti KNAV. M. Duda 
informace upřesnil. Průzkum zájmu o úložiště bude proveden formou dotazníku. 
M. Haindl dále  informoval o připravované aktualizaci seznamu nákladných přístrojů 
Akademickou radou. 

 M. Haindl seznámil členy Komise s nově připravovanými službami poskytovanými 
sdružením CESNET za úplatu. Také zmínil pozitivní posun v jednání s firmou 
MathWorks ohledně matematického software Matlab. 

 M. Haindl připomněl členům Komise možnost získat z rozpočtu KIT půjčku na nutnou 
finanční spoluúčast v projektech Fondu Sdružení CESNET. Výběrové řízení na nové 
kolo projektů bude vyhlášeno na podzim tohoto roku.     

 M. Indra informoval o připravovaném celodenním semináři CesnetDay. Ten se bude  
konat ve vile Lanna 24. 10. 2016. 

 J. Chudoba informoval o novele zákona 130/2002 ze dne 17. 6. 2016 a upozornil na  
možné problémy při odepisování investic pořízených v rámci projektů nebo při sdílení 
(využívání) technických prostředků pořízených v rámci jednoho projektu projektem 
jiným, viz. § 2 odst. 2 písmeno k) 2. 

 J. Maňour zmínil možnost vypsat VZ na konkrétní technologii. M.Haindl navrhl 
diskutovat tuto problematiku s právním odborem SSČ.  

 
 
 
M. Haindl ukončil jednání KIT. 
 
 
Zapsala M. Šimonová 
 
Schválil M. Haindl 

https://kit.avcr.cz/

